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Poděkování Michalu Kuciánovi, novému ústřednímu tajemníkovi ČSSD

Pro naší obvodní organizaci mám jednu dobrou a jednu špatnou zprávu. Začneme tou špatnou. Jak jistě 
již dávno víte, z pozice předsedy Obvodního výkonného výboru odchází její dlouholetý předseda, přítel 
Michal Kucián. Domnívám se, že na tohoto schopného a organizačně velice zdatného předsedu budeme 
ještě dlouho vzpomínat a na schůzích OVV bude hlas Michala Kuciána mít již napořád velkou váhu, byť 
již nebude sedět v čele stolu jakožto předseda. Dobrou zprávou pro naší organizaci je pak skutečnost, že 
se Michal Kucián rozhodnutím Ústředního výkonného výboru ČSSD stal před několika měsíci ústředním 
tajemníkem strany, což je funkce prestižní a odpovědná. Můžeme být v Praze 3 právem pyšní na to, že na-
šeho bývalého předsedu vysíláme do tak důležité funkce.

Chtěl bych proto prostřednictvím těchto řádků poděkovat Michalu Kuciánovi za jeho neutuchající sna-
hu vést sociální demokracii v Praze 3 za úspěchy jak na poli volebním, tak vnitrostranickém. Během funkč-
ního období Michala Kuciána se podařilo stabilizovat situaci uvnitř obvodní organizace a učinit výkonný 
výbor skutečně akceschopným. Na poli volebním jsme v minulých letech zaznamenávali díky dobře ve-
dené volební kampani sympatické výsledky, které pro nás do budoucna znamenají naději na vítězství nad 
pravicovými stranami a usednutí do vedoucích pozic v naší městské části. Michal Kucián dobře určil cestu, 
kterou se naše strana v Praze 3 má ubírat, na nás nyní je, abychom dosahovali dalších úspěchů a dále stra-
nu rozvíjeli a dostávali se do podvědomí občanů jako čestní a odpovědní politici. 

Jeden oblíbený reklamní slogan říká, že na těchto základech můžeme stavět. O práci Michala Kuciána 
v rámci Prahy 3 se to platí dvojnásob. A za to mu patří velký dík.

Ivan Holeček

elektronický zpravodaj  
obvodní organizace ČSSD v Praze 3

Přemluvte mladé!
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Vznik dalších pobytových zaříze-
ní pro seniory sociální demokracie 
dlouhodobě plně podporuje. Vý-
sledkem našeho volání po stacio-
náři nebo obdobném zařízení pro 
seniory však není skutečná diskuse 
o možnostech jeho zřízení na úze-
mí městské části. Namísto toho, 
aby MČ vedla odpovědnou od-
bornou diskusi, která by se opírala 
o koncepční dokumenty, jakými 
je např. Střednědobý plán rozvoje 
sociálních služeb hl. m. Prahy nebo 
analýza potřebnosti dané sociální 
služby, na základě které by MČ 
nejprve definovala potřebu pro své 
obyvatele a teprve následně oslovi-
la jednotlivé poskytovatele sociál-
ních služeb a např. v rámci soutěže 
hledala možného nejvhodnějšího 
partnera pro daný projekt, byl čle-

nům komise rovnou naservírován 
projekt sdružení VIS VITALIS. 

Prezentace projektu byla očivid-
ně ušita horkou jehlou obecnosti 
a zcela chyběly natolik zásadní 
věci jako je např. odhadovaný 
rozpočet či cena, za kterou bude 
moci senior služby stacionáře 
využít. Není tak vůbec jasné, zda 
je celý projekt životaschopný. Na 
jednání komise podle mého názo-
ru nebyl zástupce o.s. schopen na 
tyto otázky relevantně odpovědět, 
když teprve na místě začal na zá-
kladě mého dotazu počítat, kolik 
by provoz takového zařízení mohl 
asi stát, přičemž došel k závěru, že 
by provoz mohl být zřejmě doto-
ván v maximální míře příspěvky 
seniorů a jejich rodin. 
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Jakožto členka Sociální a zdravotní komise 
jsem se na konci června zúčastnila pre-
zentace projektu denního stacionáře pro 
seniory. Občanské sdružení VIS VITALIS, 
fungující teprve necelé dva roky, plánu-
je zprovoznit stacionář v nevyužívaném 
objektu ve vlastnictví městské části v ulici 
K Lučinám. Celá kauza je velice zvláštní 

i proto, že o.s. VIS VITALIS dosud není registrovaným po-
skytovatelem sociálních služeb a nelze proto v tuto chvíli 
vůbec garantovat, zda bude schopno poskytovat služby 
pro seniory v potřebné kvalitě. Taková podpora pro sdru-
žení, které není registrovaným poskytovatelem sociálních 
služeb a nejsou zde ani žádné zkušenosti s jeho činností 
z minulosti, mi připadá přinejmenším podivná.

Irena Ropková
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V takovém případě však 
vyvstává otázka, kolik by 
lidé museli za možnost 
využívat služeb tohoto sta-
cionáře platit, a zda by tak 
tato potřebná služba 
nesloužila pouze 
pro ty nejbohat-
ší rodiny.

Způsob, ja-
kým komise 
pracuje, nejlépe 
dokládá výsledek 
hlasování. Pět přítomných členů ze 
šesti vyjádřilo podporu předložené-
mu projektu, jehož autoři neváhali 
při jednání komise zcela nepokrytě 
navrhovat odprodej nevyužívané-
ho objektu v majetku MČ i mimo 
výběrové řízení! Členové komise 
tak podpořili projekt, který může ve 
výsledku znamenat pro městskou 
část pouze další zátěž v případě, 
že se ukáže neefektivní a občanské 

sdružení se v nastalé situaci obrátí 
s žádostí o pomoc na radnici.

Ačkoli vznik nových zařízení pro 
seniory dlouhodobě podporuji, 
zdržela jsem se hlasování. Budouc-
nost ukáže, zda se komise rozhodla 
správně. 
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Ulice naší městské části jsou do 
určité míry osazeny a dále osazovány 
zelení, ta však sama o sobě nestačí. 
Moderní pohled na řešení uličního 
prostoru počítá i s určitým podílem 
takzvaného streetartu, tj. pouličního 
umění, která dává umělcům a měst-
ské části unikátní možnost oživit ve-
řejný prostor a přiblížit jej občanům 

v té esteticky nejpřijatelnější formě. 
Na Žižkově vyjma několika světlých 
výjimek však taková umělecká plat-
forma neexistuje. Městská část v tom-
to ohledu totiž umělcům vychází 
vstříc nedostatečně, respektive nevy-
chází vstříc vůbec.

Jako zastupitel za sociální demo-
kracii a člen kulturní komise Městské 

části Praha 3 si tuto rezervu plně 
uvědomuji a během jednání komise 
dlouhodobě upozorňuji na nutnost 
oživení veřejného prostoru právě 
touto formou. Myslím, že by podobný 
přístup měli zaujmout všichni sociální 
demokraté v rámci našeho obvodu 
a ve spolupráci s uměleckými sku-
pinami neustále požadovat v tomto 
smyslu změnu.

Jak bych si veřejný prostor předsta-
voval v ideální podobě?

Domnívám se, že například zastáv-
ky veřejné dopravy představují vhod-
ný objekt k seberealizaci umělců, 
žijících v naší městské části. Proč by 
nemohla být zastřešená čekárna oz-
dobena plastikami, natřena barevně 
či jen osazena drobnými uměleckými 
díly? Občanům by taková úprava 

zpříjemnila čekání na spoj, turistům 
by pak Žižkov konečně připadal jako 
pražský Montmartre, jak s oblibou 
naší čtvrť někteří lidé nazývají.

Na území městské části se nachází 
mnoho parků, které však postrádají 
moderní umění. Kdo v minulých týd-
nech projížděl Karlovým náměstím, 
tak si jistě vzpomene na zvláštní stroj, 
který na trávě u zastávky tramvají 
vytvářel bubliny. Možná si pomyslíte, 
že to je hloupost, ale potvrdím vám, 
že kolem tohoto železného bublifuku 
se srocovaly davy turistů. Není právě 
toto naším cílem?

Dejme umělcům možnost seberea-
lizace, dejme občanům městské části 
kvalitnější veřejný prostor a dejme 
turistům důvod navštívit naší měst-
skou část a kochat se uměním.

Není to vůbec utopie. 

Žižkovské ulice potřebují oživení 
– plastikami či pouličním uměním

Předlistopadová praxe oživování veřejné-
ho prostoru spočívala v povinném osazení 
prostor kolem novostaveb zejména na bu-
dovaných sídlištích určitým počtem plastik 
či jiných uměleckých děl. Po Sametové re-
voluci opustilo vedení města mnoho prak-
tik, které byly dříve běžné, bohužel však 
i tuto, což zpětně považuji za chybu.

Milan Horvát
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Podstata  
sociální 
demokracie

Za 133 let 
existence by-
la sociální de-
mokracie pro-
věřena řadou 
krizí, několi-

krát byla její existence zachována 
pouze mimo české země. Toto po-
litickou stranou prošla řada osob-
ností. Svoji státotvornost sociál-
ní demokracie prokázala při všech 
krizích, kterými tato země od té 
doby prošla.

Není to jen víra, že sociální de-
mokracie má dalších nejméně 
133 let ještě před sebou. Podsta-
tou existence sociální demokra-

cie a všech jejích politických pro-
gramů až do současnosti je úsilí 
o zlepšení životních podmínek. 
V minulosti to konkrétně zname-
nalo boj za osmihodinovou pra-
covní dobu, systém veřejného 
důchodového a zdravotního za-
bezpečení, ochranu zaměstnanců, 
ale i podporu přílivu zahraničních 
investic pro tvorbu pracovních 
míst, výstavbu infrastruktury apod. 

Neexistuje žádná velká utopie, 
které by chtěli sociální demokra-
té dosáhnout. Skutečné lidské po-
třeby nemohou totiž být nikdy pl-
ně uspokojeny. Proto pokud se 
bude sociální demokracie držet 
své podstaty, má před sebou ne-
konečné úsilí a dlouhou existenci, 
ať už se bude okolní prostředí mě-
nit jakkoli.

ODS zanikne
Co je podstatou politiky Občan-

ské demokratické strany za dvacet 
let její existence? Nikoliv co ta-
to strana říká, ale co přesně dělá? 
Praktická politika vyjádřená jed-
ním slovem – privatizace. Z hle-
diska ODS byla a je tato politi-
ka více než úspěšná. Samozřejmě, 
aby se politika privatizace promít-
la do volebních výsledků, musí 
voliči věřit, že z toho něco budou 
mít. Kupónová privatizace, čes-
ká cesta privatizace pomocí úvě-
rů od polostátních bank, nyní pri-
vatizace zdravotního a penzijního 
systému. Na obecní úrovni jsou 
posledním majetkem, který je 
možné zprivatizovat, obecní byty. 
Politika privatizace bude jednou 
úspěšně zakončena. Už dále ne-

bude co privatizovat. ODS tím za-
vrší důvod své existence.

Až navždy odejdou otcové za-
kladatelé, nebude už nic, co by 
občanskou stranu pojilo se slav-
nými dobami po pádu komunis-
tického systému. ODS nezanikne 
v nějakém kataklyzmatu, ale pro-
hraje volby, vypadne z parlamen-
tu a zbytek členské základny ode-
jde do úspěšnějších pravicových 
konkurentů, kteří nabídnou atrak-
tivnější program. 

Soupeři se mění, 
sociální demokracie zůstává

Zdeněk Zábojník
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Titulkem mého příspěvku para-
frázuji neskutečně tupý videoklip, 
který před volbami natočila herecká 
dvojice Mádl a Issová. Tentokrát 
však na rozdíl od těchto dvou pravi-
cových aktivistů apeluji na vás, čle-
ny sociální demokracie, abyste mla-
dým lidem ve svém okolí alespoň 

zkusili o Mladých 
sociálních demokra-
tech něco říct, a třeba 
tak dali ten tolik potřeb-
ný první impuls, který 
končí podáním přihlášky 
do naší organizace na se-
kretariátu ČSSD v Praze 3. 

Mladí sociální 
demokraté mají 
mladým lidem co 
nabídnout, zastává-
me sociálně citlivé, ale 
zároveň progresivní názory 
a vytváříme ve společnosti pro-
stor k debatě nad možnostmi 
skloubení sociálního státu, udr-

žitelného rozvoje a podpory 
mladých lidí ve všech ob-
lastech lidské činnosti. 
Pro členy pořádáme 
zajímavé semináře 
a výlety, zajišťujeme 

možnosti stáží a především jim 
dáváme prostor pro vlastní poli-
tickou seberealizaci.

A v rámci Mladých sociálních 
demokratů v Praze 3 budeme 
rádi za každého nového čle-

na. Tak přemluvte mladé!
Organizačně skvěle 

zvládnutou akci mo-

deroval člen MSD 
Praha 3 a předse-
da MO ČSSD Vi-

nohrady Ivan Ho-
leček, který si během 

akce neodpustil jedovaté 
poznámky na účet sou-
časné vlády Petra Nečase. 
Právě proti takzvanému 
kabinetu rozpočtové od-

povědnosti a boje proti 
korupci mohli kolem-

jdoucí podepsat petici, 
kterou ten den organizovala Česká 
strana sociálně demokratická.  

Přemluvte mladé!

Radek Hlaváček

Kvapem se blíží polovina funkčního ob-
dobí předsednictva krajské rady Mladých 
sociálních demokratů, jehož mám tu čest 
být členem, a je stále více patrné, že Praha 
potřebuje více členů, aby mohla v aktivitě 
držet krok s ostatními kraji. Právě nedo-
statek členů a z toho pramenící nedosta-
tečná aktivita je hlavním důvodem, 

proč není Mladé sociální demokraty více slyšet 
a proč nehrají v rámci mládežnických organizací 
nejen v hlavním městě prim.
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